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Bäste radiovän – medlem i Södertörns Radioamatörer!

Hösten börjar närma sig så smått. Jag är tillbaka i Tyresö och har varit flera gånger i klubbstugan. 
Det har hänt mycket under sommaren.

Vid stugan ligger nu två master som vi skall sälja. En Versatower i tre sektioner med nya vinschar 
samt en tre sektioners 25cm Vårgårdamast. De kommer från två olika håll. Versatowern kommer 
från ett dödsbo och Vårgårdamasten från en generös medlem som gav oss den mot att vi monterade 
ned den och tillhörande antenner och rotor. Vi är mycket tacksamma för gåvor, det hjälper oss 
mycket i föreningen. Så gott vi kan hjälper vi till med nedmontering och bortforsling men eftersom 
allt sker på frivillig basis är det inte alltid vi har tid eller möjlighet att hjälpa till. Ibland är 
installationerna så tunga, otympliga och sitter så illa till att vi helt enkelt inte klarar av att göra det.

I somras var det ett rejält åskoväder i Stockholmsområdet. Det resulterade i att rotorerna i vår stora 
mast där Pro96:an sitter och azimut- och elevationsrotorerna i Versatower två slutade att fungera.
De är nu reparerade och fungerar igen. Vi hade lite tur. Felet med rotorn i den stora masten, som vi 
inte kan fälla utan behöver skylift och lyftkran om vi skall lyfta på antenn eller rotor, satt i 
kontrollboxen nere i schacket. Det var en krets som omvandlar RS-232 som hade gått sönder. Den 
satt i en hållare så den var enkel att byta. Felen i de båda rotorerna i Versatower två berodde på 
brända Hall- element i rotorerna. De kom man åt genom att fälla masten. Det var Micke SM0LYC 
och SM0LYT Herbert som gjorde detta. Stort tack till er båda!

Certifikatprovet i klubbstugan den 14 september avlöpte så att alla fem som gjorde proven klarade 
sig. Både vi och de är mycket glada. Micke SM0LYC och jag var provförrättare. Vi hjälps åt. Jag 
brukar köra upp till Sollentuna och hämta och lämna väskan med provplattor på SSA:s kontor, 
sedan brukar jag ge återkoppling till deltagarna efter avlagt prov medan Micke sätter upp 
provplatsen, som skall ha en särskild, mobil router, instruerar deltagarna och övervakar så provet 
går rätt till.
För att ge lite bättre tidpunkter för våra kursdeltagare och alla andra som vill avlägga prov har vi nu 
satt ut 7 december som nästa datum och vi kommer framöver att sätta upp fyra tillfällen per år i 
förväg. Det kommer inte att räcka. Vid varje provtillfälle kan vi hantera 10 eller 11 personer som 
vill göra provet. Vi har fått c:a 65 nya kursdeltagare hittills i år. Även om inte alla av dem bor i 
Stockholmsområdet så är det ändå ett betydande antal som vi hoppas går klart kursen och vill 
avlägga prov. Vi är flexibla och vill tillmötesgå dem som vill avlägga prov med kort varsel. Därför 
anordnar vi om möjligt extra provtillfällen med så få som en deltagare vid behov.
Efter årsskiftet hoppas vi att det efterlängtade instegscertifikatet blir verklighet. Det blir ett 
certifikat med vissa begränsningar jämfört med det nuvarande HAREC men kursinnehållet och 
provet kommer att bli mycket enklare. Det är främst teknikdelen som är kraftigt bantad.
Vi bevakar frågan och kommer att se till att vi kan möta upp mot detta.

Jag har tidigare skrivit om vår site i Brandbergen och arbetet med vår nya digitala repeater. I somras
satte SK0NN upp en DMR- repeater i Brandbergen. Den går alldeles strålande. Det förändrade 
situationen lite och öppnade upp nya möjligheter att göra något bra för hela 
amatörradiocommunityn. Vi har ett bra samarbete med de som kör SK0NN repeatern och hade 
senast igår (1 okt.) ett möte om hur vi samordnar oss. Vi vill skapa så bra täckning på Södertörn 
som möjligt. Före mötet hade vi gjort en handlingsplan om vad vi vill göra på Brandbergen- siten. 
Där finns både analoga och digitala repeatrar, AMPRnet och inom kort också en MeshTastic- nod. 
Vi kommer att ersätta vår DMR- repeater med en digital multimoderepeater. Vi har en artikel 
förberedd till vår webbsite. Den kommer att publicerats så fort vi verifierat det sista detaljerna.



Sedan har vi JOTA/ JOTI lördagen den 17 oktober. Det är tillsammans med Västerhaninge 
Sjöscoutkår, Det blir aktiviteter i och utanför klubbstugan. I år planerar vi att ha 
utomhusaktiviteterna i närheten av stugan, förra året fick man åka bil en bit ytterligare ut på Gålö. 
Det är en trevlig aktivitet med scouter, ledare och oss från klubben. Scoutledaren Anders var en av 
dem som tog cert tidigare i år och har nu signalen SA0NTE. Grattis!

Prylmarknaden den 26 oktober ligger också i pipeline. Jag lade in en artikel på webben: 
https://www.sk0qo.se/index.php/3693-prylmarknaden-den-26-oktober-vi-behoever-funktionaerer 
Prylmarknaden är viktig för klubben. Den är också en ”institution” bland radioamatörerna här i 
Stockholmsområdet och ute i landet. Man åker långväga för att komma hit. Jag hoppas vi kan hålla 
uppe den här traditionen många år framöver.

Tisdags- och onsdagsträffarna är igång. Se på vår site för senaste nytt.
Testkörandet är också igång. SAC- testen på CW kördes den 21 – 22 september och igår kväll (1 
okt.) körde Linus SM5OUU NAC- testen på VHF (se: https://contest.ssa.se/?document=RULES-
NAC ).

Ja, detta var ett axplock av vad som händer. Följ oss löpande på Discord, vår site SK0QO.se, eller 
varför inte – kom till klubbstugan!

Bästa 73s de
Stefan, SM0ASB, ordförande


